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1. Inleiding 
In dit jaarverslag treft u een overzicht aan van de activiteiten die de Inwonersadviesraad heeft 
uitgevoerd in 2023. Onze taak is het gevraagd en ongevraagd adviseren aan het college van B&W van 
Zwijndrecht over het sociaal domein.  
 
2. Vergaderingen Inwonersadviesraad 
Vergaderingen: we vergaderden tien keer. De vastgestelde verslagen kunt u hier1 lezen.  
 
2.1 Gasten bij de vergadering:  
Januari: Hendrik Nome van de gemeente Zwijndrecht. Hij besprak met ons de ontwikkelingen 
rondom de woon-zorg visie en de huisvestingsverordening. 
Februari: Marjan Tsatsos zorgmarinier. De zorgmarinier wordt ingezet om voor inwoners doorbraken 
te realiseren en knelpunten op te lossen ten aanzien van ondersteuning en zorg. 
Maart: geen externe gasten, besproken is het thema “Veerkrachtige buurten” met als achtergrond 
het Raadsprogramma Krachtig Zwijndrecht. 
Mei (8): Maaike van Zwieten over Herijking Wmo-beleid, concept verordening en toelichting op de 
verordening. En het Sportakkoord is onderling besproken. 
Mei (22): Caroline van Dijk, Saskia Emmerzaal en Anouar Boutachkourt van de gemeente thema 
jeugdverordening en jeugdhulp. 
Juni: geen externe gasten, besproken zijn het uitgebrachte advies herijking Wmo en heeft de 
inwonersadviesraad een zelf evaluatie gehouden. 
September: Arnold van Die over het thema: Buurtaanpak (wat overgaat in Veerkrachtige Buurten)  
en overlast gevende groepen. 
Oktober: Rineke Hoekstra en Jitske de Paauw over het gezondheidsbeleid. 
November: geen externe gasten, besproken is het thema bestaanszekerheid. 
December: Merva Sen van Mervazorg en Wilma Slinger: werkzaam bij CROW en belangenbehartiger 
vanuit het regiobestuur Drechtsteden en Alblasserwaard van Alzheimer Nederland. Het thema was 
Dementievriendelijke gemeente. 
 
2.2 Contactambtenaar: Suzanne Visser is onze contactambtenaar. Zij was bijna altijd aanwezig bij de 
vergaderingen. Met Suzanne hebben we een prettige samenwerking. Goede samenwerking met de 
contactambtenaar is voor ons erg belangrijk, hierdoor blijven de lijnen tussen de Inwonersadviesraad 
en de gemeente kort. 
 
2.3 Afscheid en nieuwe leden: In 2023 namen we afscheid van Armando Hoxha, Iris Klingeman en 
Dineke Kodde. We verwelkomden: Erik Bezemer en Jannie Ubels-Rosman. Zie punt 8 voor een 
volledig overzicht van de leden.  
 
2.4 Stichting: als Inwonersadviesraad richten we een stichting op. De eerste verkenning hiervoor 
heeft begin 2022 plaatsgevonden. Door het vertrek van de voorzitter en omdat er nog geen nieuwe  
penningmeester was, heeft het daarna tijdelijk stilgelegen. Max en Jacques hebben de verdere 
voorbereidingen in 2023 ter hand genomen. De verwachting is dat we in het voorjaar van 2024 de 
officiële documenten kunnen tekenen. 
 
2.5 Speerpunten: als Inwonersadviesraad adviseren we over het brede sociaal domein. Het sociaal 
domein omvat echter erg veel onderwerpen. We hebben met de gemeente afgesproken dat zij 
relevante beleidsdocumenten met betrekking tot geagendeerde beleidsstukken (zoals bijv. 
woonzorgvisie etc.) op eigen initiatief en tijdig naar ons stuurt.  

 
1 De blauw/onderstreepte woorden bevatten een link naar meer informatie. 

 

https://inwonersadviesraadzwijndrecht.nl/verslagen-jaarplan
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3. Adviezen/thema’s 
Om goed te kunnen adviseren, halen we signalen op over maatschappelijke ontwikkelingen en de 
gevolgen van de uitwerking van het beleid voor inwoners die gebruik maken van zorg en 
ondersteuning. We gaan in gesprek met organisaties, zoals de Viverawijkteams en de wijkplatforms. 
Verder is er informatie opgehaald bij de inloop van Xiejezo, de mantelzorgavonden, het 
Alzheimercafé en cliëntenraden. Signalering vormt de kern van ons werken. Sportplatform.   
Bijeenkomsten: in het kader van signalering en ophalen/delen van kennis hebben we het afgelopen 
jaar deelgenomen aan regionale bijeenkomsten. Ook de deelname aan bijeenkomsten is een vast 
punt op de agenda. We koppelen terug welke informatie en/of signalen we gehoord hebben. Het 
betreft de bijeenkomsten: 

• Gemeentelijke informatiebijeenkomsten; zoals over de Wmo, communicatie, armoede etc. 

• over de verbinding/raakvlakken jeugdhulp met de Wmo en de Participatie wet  op 15 juni en 
14 september. 

Adviezen: In 2023 hebben we vier adviezen uitgebracht. Zie hier de adviezen 2023 en reacties 
daarop. Hieronder treft u een overzicht aan van de adviezen die we in 2023 hebben uitgebracht.  
 
3.1 Advies herijking Wmo-beleid (25 mei 2023) 
De integrale herijking van het Wmo-beleid was voor de inwonersadviesraad aanleiding om uitgebreid 
stil te staan bij de achterliggende visie en uitgangspunten van beleid. Dat betekent dat een deel van 
onze reactie beschouwend van aard is. De inwonersadviesraad hoopt dat de beleidsmakers 
(ambtelijk en politiek) zich opnieuw realiseren wat samenleving en overheid kunnen betekenen voor 
de zelfredzaamheid en participatie van de inwoners van Zwijndrecht en Heerjansdam. 
Het advies is een lokale aanvulling van het advies dat uitgebracht is door de Regionale Adviesraad 
Wmo Drechtsteden. 
 
3.2 Verzoek extra stem-faciliteiten in verzorgingshuizen (24 juli 2023) 
De Seniorenraad en de Inwonersadviesraad van de gemeente Zwijndrecht hebben signalen 
ontvangen van inwoners m.b.t. de verkiezingsfaciliteiten i.v.m. het stemmen voor lokale, regionale 
en landelijke verkiezingen. Het blijkt dat bij laatst gehouden verkiezingen, oudere inwoners die 
wonen in een zorginstelling en enige mate immobiel zijn, niet in staat waren hun stem uit te brengen. 
De locaties die beschikbaar waren, zijn voor de betrokken inwoners in het kader van hun immobiliteit 
niet bereikbaar. De Seniorenraad en de Inwonersadviesraad van de gemeente Zwijndrecht, 
verzoeken het college om extra faciliteiten te organiseren, zodat betrokken inwoners van de 
gemeente in staat zijn hun stem uit te kunnen brengen. De gemeente heeft hier positief op 
gereageerd, zodat bij de landelijke verkiezingen in november 2023 er meer mogelijkheden waren om 
te stemmen in verzorgingshuizen. 
 
3.3 Reactie op Werkwijze beoordelen van bouwtekeningen (19-12-2023) 
In november 2023 ontving de Inwonersadviesraad Sociaal Domein een Werkwijze m.b.t. het 
beoordelen van bouwtekeningen, waarbij de samenwerking tussen de Woon Advies Commissie 
Zwijndrecht (hierna WAC) en de Inwonersadviesraad (hierna IAR) wordt beschreven, ontvangen.  
In haar vergadering van 11 december 2023 heeft de IAR de werkwijze besproken en is tot de 
conclusie gekomen dat de IAR het niet eens is met de voorgestelde werkwijze. De IAR is ingesteld als 
adviesraad voor het Sociaal Domein. Onder dit Domein valt ook de huisvesting van de doelgroepen 
Sociaal Domein. 
 
3.4 Advies Dementievriendelijke gemeente (20-12-2023) 
De Inwonersadviesraad Sociaal Domein heeft n.a.v. het Convenant “Dementievriendelijke gemeente” 
gepeild in hoeverre de afspraken m.b.t. het convenant gerealiseerd zijn. Daarbij kwam de adviesraad 
tot de conclusie dat het bereiken van mensen met (beginnende) dementie met een niet-Westerse 
achtergrond nog niet voldoende wordt gerealiseerd. Daarop is op 20-12-2023 een advies uitgebracht. 

https://www.regionaleadviesraadwmodrechtsteden.nl/themabijeenkomsten-over-de-wmo-en-de-participatiewet-op-15-september-en-3-november/
https://inwonersadviesraadzwijndrecht.nl/adviezen/2023-2
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4. Signalen 
We hebben in 2023, onder andere, de volgende signalen besproken: 

- Zwijndrechtpas; de mantelzorgwaardering en kledingregeling lijken verwisseld te worden.  
- Veel bewoners van verzorgingshuizen zijn niet mobiel zijn en afhankelijk van anderen om te 

gaan stemmen; dit heeft geleid tot een advies “Verzoek extra stem-faciliteiten in 
verzorgingshuizen”, zie 3.2. 

- Aandacht voor Heerjansdam vragen bij Sportakkoord 2.0. 
- Een aantal inwoners, jongeren en de ouders van deze jongeren, hebben een brief ontvangen 

dat de jongeren betrokken zouden zijn bij situaties met overlast en intimidatie door 
‘hangjongeren’. Op basis van dit signaal is Arnold van Die uitgenodigd in de vergadering van 
september. 

- VN-verdrag handicap, dat in 2016 in Zwijndrecht is geratificeerd. Uiteindelijk is ooit een 

nulmeting uitgevoerd maar verder is niets bekend. Dit punt wordt geagendeerd in 2024. 

- Veel brieven van de gemeente zijn voor veel inwoners abacadabra. Zoektocht om duidelijke 

begrijpelijke brieven te schrijven. Dit is diverse malen besproken en blijft een aandachtspunt. 

- Problemen met “mijn SDD” worden meegenomen naar Regionale Adviesraad. 
Daarnaast namen we signalen mee in de adviezen die we uitgebracht hebben. 
 
5 Deelname aan regionale en lokale overleggen 
 
5.1 Regionale Adviesraad Wmo Drechtsteden 
Max van de Pol was in 2023 de vaste vertegenwoordiger van de Inwonersadviesraad in de Regionale 
Adviesraad. De verslagen van de vergaderingen van deze adviesraad zijn een vast punt op de agenda. 
Signalen over maatwerkvoorzieningen, zoals dagbesteding, hulpmiddelen en de Drechthopper, 
neemt de vertegenwoordiger mee naar de Regionale Adviesraad. Voor een snelle afhandeling 
worden signalen ook tussentijds besproken met de SDD. website Regionale Adviesraad Wmo 
Drechtsteden 
 
5.2 Seniorenraad 
Jacques Daamen, Jannie Ubels zijn ook lid van de Seniorenraad. Zij vormen de schakel tussen de 
Inwonersadviesraad en de Seniorenraad. De Seniorenraad is een vast punt op de agenda. De 
verslagen worden uitgewisseld en we bespreken de punten vanuit de Seniorenraad. Daarnaast gaan 
we na welke punten we neer willen leggen bij de Seniorenraad. Daar waar mogelijk brengen we 
gezamenlijk advies uit, zie ook 3.2. website Seniorenraad Zwijndrecht 
 
5.3. Sportplatform 
Erik Bezemer vormt de schakel met het sportplatform. Sport is een vast punt op de agenda. Het 
sprotakkoord is besproken. Daar waar mogelijk brengen we gezamenlijk advies uit. 
 
6. Communicatie 
Op de website, Inwonersadviesraadzwijndrecht worden de vergaderdata, verslagen en adviezen 
worden op de website geplaatst door Natasja Peterson. 
De Inwoners Adviesraad levert artikelen aan voor een terugkerende rubriek in “de Brug”. 
 
7. Ondersteuning 
De meeste verslagen van de vergaderingen zijn gemaakt door Alberta van der Dool. Mariëtte 
Teunissen van Zorgbelang Inclusief ondersteunde ons beleidsinhoudelijk tot 1 mei 2023. Op die 
datum is zij van een welverdiend pensioen gaan genieten. Zij is opgevolgd door Jeanet Moerings.  
 

https://www.regionaleadviesraadwmodrechtsteden.nl/
https://www.regionaleadviesraadwmodrechtsteden.nl/
https://seniorenraad-zwijndrecht.nl/
https://inwonersadviesraadzwijndrecht.nl/
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8. Samenstelling 
De samenstelling van de Inwonersadviesraad is op 31 december 2023 als volgt: 
 

Lid Aandachtsgebieden Wijken 

Jan van Baren Dementie Kort Ambacht 

Erik Bezemer Sport  

Zahra Bouzidi – Bouzid Armoede en migranten Kort Ambacht 

Jacques Daamen, penningmeester Seniorenraad, cultuur, sport  

Corina Heijstek Inwoners met een fysieke beperking Zwijndrecht breed 

Max van de Pol, voorzitter  Jeugd en regionale adviesraad Heerjansdam 

Roos Vigelius GGZ, mantelzorg Centrum en Noord 

Pauline de Vries  Jeugd, armoede, vrijwilligers Noord 

Jannie Ubels-Rosman Seniorenraad  

 
 
9. Financiën 
Jacques Daamen is penningmeester. De penningmeester heeft een financieel jaarverslag gemaakt. 
Tevens is er kascontrole gehouden, waarbij werd vastgesteld dat de inkomsten en uitgaven alleen 
gedaan zijn voor de uitvoering van de activiteiten van de Inwonersadviesraad. 


